

السادة / شركات تقويم المطابقة المحترمين
السلام عليكم ورحمة الله وبركاته

نفيدكم بأنه قد تم الطلب من عدد من الشركات المصدرة للعسل تزويد الهيئة بتقرير تفتيش على المنشأة المصدرة للعسل من قبل أحد شركات تقويم المطابقة، عليه في حال ورود طلب تفتيش لمنشآت تصدير العسل ومنتجاته، عليه يلزم إتمام عملية التفتيش بناء على التالي:

أ. اشتراطات صحة الغذاء.

ب. اللائحة الفنية رقم (SFDA FD. 21:2018) "الشروط الصحية في مصانع الأغذية والعاملين بها".

ج. المواصفة رقم (SFDA.FD/GSO 1694:2005) "القواعد العامة لصحة الغذاء".

د. اللوائح الفنية والمواصفات القياسية ذات العلاقة بالمنتج الغذائي المراد تصديره.

هـ. نظام تحليل المخاطر وتحديد النقاط الحرجة (الهاسب) أو أي نظام مكافئ له.

على أن تقوم كل شركة تقويم المطابقة بتزويد الهيئة بتقرير التفتيش على أن يتضمن التالي:

1. قائمة التفتيش (Checklist)

2. تقرير مصور عن المنشأة.

3. تقرير خاص عن مصدر العسل وتحديد المصدر وذلك للعسل المحلي (في تلك الدولة) او المستورد ومعاد تصديره .

4. تقرير خاص عن مراقبة عن المتبقيات والملوثات.

Gentlemen / conformity assessment companies respected

Peace, mercy and blessings of God

We would like to inform you that a number of honeys exporting companies have been requested to provide the authority with an inspection report on the facility exporting honey by a conformity assessment company. Therefore, in the event of an inspection request for facilities exporting honey and its products, the inspection process must be completed based on the following:

- Food hygiene requirements
- Technical Regulations No. (SFDA FD. 21:2018) "Health Conditions in Food Factories and their Personnel"
- Standard No. (SFDA.FD/GSO 1694:2005) "General Rules for Food Hygiene"
- Technical regulations and standard specifications related to the food product to be exported
- The Hazard Analysis Critical Points System (HACCP) or any equivalent system

Provided that each conformity assessment company shall provide the Authority with an inspection report that must include the following:

- Checklist
- A photographic report on the facility.

A special report on the source of honey and specifying the source for local honey (in that country) or imported and re-exported honey.

- A special report on monitoring of residues and pollutants